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PROTOKÓŁ Nr  23/2017 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizy cznej i Sportu, 
które odbyło się 22 lutego 2017 roku, o godz. 1415 

 
Przewodnicząca Komisji  – Marzena Wiosna -Michałek 
Protokolant           - Joanna Kosior 
 
  
 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie Komisji, w którym uczestniczyło 7 radnych 
oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu).  
 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  
 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 
powiatu radomskiego.   
 

2. Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad- Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 
nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 
szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie powiatu radomskiego.   
 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz powiedziała, że wniosek dotyczy 
projektu uchwały  w sprawie projektu planu sieci szkół publicznych. Jest to uchwała, która  
zostanie najpierw przyjęta, a dopiero później idzie ona do wiążącej opinii do Kuratorium i 
dopiero na marcową sesję będzie projekt uchwały o dostosowanie sieci szkół do nowego 
ustroju oświatowego. Stąd potrzeba zaopiniowania tego projektu uchwały. Jeśli chodzi o sieć 
tych szkół, to ciężko się ją robiło. Powiedziała, że do 31 sierpnia tego roku obowiązuje 
jeszcze uchwała o systemie oświaty. Sieć szkół tworzona jest pod prawo oświatowe, ale 
jeszcze wcześniej jest ustawa wprowadzająca to prawo oświatowe. Dodała, że sieć  jest na 
podstawie art. 213 ustawy wprowadzającej prawo oświatowe i będzie dopiero obowiązywać 
od 1 września 2017 roku. Stwierdziła, że słusznie, że ten nowy ustrój jest wdrażany od sieci 
szkół, ponieważ to co będzie w tej sieci, musi być zapisane we wszystkich samorządach 
powiatowych. Zadania, które podlegają pod Powiat i obojętnie czy organem prowadzącym 
szkołę będzie Powiat czy będzie  prywatna osoba lub osoba  prawna to musi być w sieci dany 
typ szkoły. Dodała, że na szczęście nie mają żadnych innych organów, które by prowadziły 
szkoły ponadgimnazjalne, dlatego sieć jest przygotowana tylko dla naszego organu 
prowadzącego. Powiedziała, że na bazie zasadniczej szkoły zawodowej tworzona jest szkoła 
branżowa I stopnia od dnia 1 września 2017 roku. Zasadnicza szkoła idzie programem od 
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drugiej klasy idą swoim programem i uzyskają świadectwo ukończenia zasadniczej szkoły 
zawodowej. Natomiast szkoła branżowa, która ruszy od września 2017 już będą uzyskiwać 
świadectwo szkoły branżowej I stopnia. W materiale w załączniku Nr 1 są wypisane 
wszystkie typy szkół. Powiedziała, że będą zachowane wszystkie 7 placówek, w których 
funkcjonują szkoły. Jest 6 szkół i 1 Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Wierzbicy, w 
którym są gimnazjum, a teraz będzie 8-letnia szkoła podstawowa wszystko specjalne, 
ponieważ nie dostosowane społecznie orzeczenia traktowane są jako kształcenie specjalne. W 
tym ośrodku będzie również 3-letnia szkoła branżowa I stopnia na bazie zasadniczej szkoły 
zawodowej. Poinformowała, że zadaniem Starosty jest szkolnictwo ponadgimnazjalne 
specjalne to w dawnym „zielonym” ZSP im. Śniadeckiego w Pionkach, planują 8-letnią 
szkołę podstawową, ponieważ w tym roku przyjdą uczniowie klasy VII z orzeczeniami, 
gimnazjum specjalne, specjalna szkoła przysposabiająca do pracy jest to szkoła najtrudniejsza 
z upośledzeniem umiarkowanym i znacznym. Będzie również specjalna szkoła branżowa. 
Załącznik Nr 2 zawiera plan sieci szkół ponadpodstawowych dla uczniów ze świadectwem 
ukończenia 8 klasy szkoły podstawowej i specjalnych. Są to licea ogólnokształcące, szkoły 
branżowe II stopnia trwająca 2 lata oraz 5 –letnie technikum. Powiedziała, że teraz 
warunkiem kształcenia zawodowego jest baza do kształcenia praktycznego, ponieważ w 
podstawie programowej jest to, że w szkołach branżowych 50% będzie kształcenie 
praktyczne, a w technikach więcej o 15% kształcenia praktycznego. Celem szkół 
zawodowych jest teraz nie tylko wiedzieć ale umieć zrobić. Poinformowała, że w Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego wejdzie jednostka pod nazwą Centrum Kształcenia 
Praktycznego, w Pionkach już jest, a w Chwałowicach powstanie na bazie byłego centrum 
gospodarstwa pomocniczego szkolnego. 
 
Radny Henryk Słomka powiedział, że po zapoznaniu się z tym materiałem, zauważył , że w 
planie sieci szkół nie ma Liceum w Skaryszewie. Z tego co wie to było w stosownym czasie 
podjęte przez Powiat porozumienie. Zapytał czy samorząd miasta i gminy w Skaryszewie 
poinformował, że to nie będzie liceum?. Poprosił o odpowiedź w tej sprawie Panią Naczelnik. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Jadwiga Wójtowicz odpowiedziała, że rozmawiała z Panem 
od oświaty z gminy Skaryszew. Ma przygotowaną starą uchwałę, bo tą siecią, o której dziś 
mowa anuluje uchwałę z 2012 roku, gdzie nie ma Skaryszewa, ponieważ liceum w 
Skaryszewie było bardzo krótko. Powiedziała, że została telefonicznie poinformowana, przy 
tworzeniu sieci z 2012, że liceum wygasło. Dodała, że porozumienie zawierało, że na 
podstawie art. 5 ustawy samorządowej  w 2001 roku na wniosek Rady Gminy w Skaryszewie 
jest konieczne utworzenie liceum. Rada Powiatu wyraziła zgodę na powstanie liceum i jak 
było w zapisie ustawy art.5, że „ jednostki samorządu terytorialnego mogą przekazać sobie na 
porozumienie zadanie” i to zadanie było na to porozumienie, żeby było liceum. Organem 
prowadzącym była gmina Skaryszew, więc skoro wygasło liceum to wygasło również 
porozumienie, bo zadanie nie było realizowane. Powiedziała, że prosiła o przysłanie 
dokumentu potwierdzającego, że nie ma liceum, sprawdzili, że nie istnieje więc w uchwale z 
2012 roku nie ujęli jej w planie sieci. 
 
Po krótkiej dyskusji dotyczącej przedstawionego materiału. Zostały naniesione niewielkie 
poprawki. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych na terenie powiatu radomskiego. Stanowi on 
załącznik Nr 3 do protokołu. 
 



3 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 23 posiedzenie 
o godz.14:50. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                      Marzena Wiosna-Michałek  
 
 
 
 


